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Úvodní slovo

Rok 2021 byl druhým rokem, kdy veškerý život, soukromý i spolkový, ovlivnila pandemie.

Dlouhé měsíce nouzového stavu činnost spolku proměnily a v jedné rovině velmi zintenzivnily (messengerová skupina 

členů byla nesmírně aktivní a až zpětně v roce 2022 můžeme vidět, jak hodně a podrobně jsme spolu v časech 

nouzového stavu komunikovali a diskutovali, i když jen virtuálně), v jiných oblastech zase však utlumily. I nadále jsme 

pořádali jednorázové úklidy, sázeli jsme stromy a dělali i jiná společná setkání, ale například úklid na jaře 2021 

probíhal tak, že se jednotliví brigádníci málem ani neviděli.

Ukázalo se, že při práci z domova máme všichni víc času na společné sdílení i na kreativní práci, například příspěvky 

na spolkovém Facebooku vloni přibývaly mnohem rychleji než letos.

Přesto jsme zvládli v roce 2021 zorganizovat dvanáct veřejných akcí plus několik akcí, kterých se v době nouzového 

stavu účastnilo jen pár lidí – ať už se jednalo o úklid nebo o květinovou guerillu.
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Protože účelem spolku je podle stanov napomáhat 
zlepšovat prostředí pro život v údolí dolní Berounky, snažili jsme se 
o to i v průběhu roku 2021. Snažili jsme se být v kontaktu s dalšími 
spolky a skupinami, které na dolní Berounce působí, informovali 
jsme o činnosti a akcích, které v této oblasti probíhají.

6. května jsme uskutečnili výroční schůzi v čerstvě uklizeném parku 
Teyrovského ve Všenorech. Přístup na místo byl trochu 
dobrodružný, ale podařilo se nám zorganizovat setkání nejen členů
spolku a lidí, které činnost spolku zajímá, ale přišli se sem 
představit i členové různých dalších poberounských organizací.

Ve vedení spolku po celý rok 2021 stál Martin Lánský jako předseda 
výboru a Lenka Mlíkovská se Stanislavem Kostihou jako členové 
výboru.

Spolek má dobře vykročeno do budoucnosti. Věříme, že se nám 
podaří pokračovat v jeho činnosti tak, aby jeho existence měla smysl 
a aby přinášela viditelnou přidanou hodnotu.
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Rok 2021 v několika číslech

230
facebookových příspěvků na naší 
stránce

1014
sledujících

12
zorganizovaných akcí

Stovky
účastníků

Nespočet
zajímavých setkání
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Zorganizované akce 

Sázení stromů

V roce 2021 jsme dvakrát zorganizovali sázení stromů. V dubnu 
nad všenorskými Chaloupkami a v listopadu na Cukráku. V cca 
čtyřiceti lidech, za dodržení rozumných rozestupů, jsme
v dubnu dokázali odklidit spoustu klestí a zasadit přes
2 000 malých buků. Na podzim opět zhruba stovka lidí věnovala 
spoustu hodin svého volného času obnově lesa a péči
o zasazené stromky.

6



Společně proti povodním a suchu

Náš spolek se zajímá o konkrétní možnosti zadržování vody v krajině, aby neškodila, když je jí příliš hodně, 
a pomáhala, když je jí zase málo. V rámci projektu se tomuto tématu věnuje členka spolku Dana Měchurová. 

V červnu a listopadu zorganizovala procházku spojenou s mapováním drobných toků a konkrétními ukázkami 
možností, jak v krajině zadržet vodu, a v listopadu měly Dana Měchurová a Tereza Vohryzková v řevnickém Meandru 

přednášku o zadržování vody v krajině, o adaptaci krajiny na klimatickou změnu a také o tom, jak se do obnovy okolní 
krajiny může zapojit každý z nás. Odbornou stránku projektu zajišťuje know-how od spolku Živá voda a projekt 

podpořila Nadace Open Society Fund.

Školka „Růžovka“ ve Všenorech

Za spolupráce školky, obce, našeho spolku a spousty rodičů i dalších 

sousedů proběhla v roce 2021 úprava zahrady školky v ulici Václava Křena 

ve Všenorech. Členka výboru Lenka Mlíkovská byla projektovou vedoucí 

celé akce a za své nasazení získala od ředitelky školy čestnou 

plaketu prof. Josefa Kubálka.
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Úklid

Pokračovali jsme v úklidech jak v katastru Všenor, tak i v jejich okolí. V březnu, kdy nebylo možné zorganizovat brigádu, jsme 
po obci rozmístili na několika místech „pytlomaty“, kde si lidé mohli vzít pytel a věnovat se úklidu individuálně. V dubnu, 
srpnu a říjnu jsme pak uklízeli společně.
V dubnu jsme uklízeli v parku Teyrovských. Dvacet pět lidí se sešlo, aby společně uklidili nepořádek v parku kolem sochy 
Jana Žižky a podél ulice Karla Majera. Této brigády se zúčastnil i novinář Jiří Peňás, který o ní napsal reportáž do Týdeníku 
Echo. Z parku jsme odtahali desítky pytlů nepořádku a věříme, že naše akce byla předzvěstí lepší budoucnosti celého 
areálu.
V říjnu jsme zorganizovali úklid podél Berounky od Řevnic po Všenory spojený se zamykáním řeky.
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Květinová guerilla

Na několika místech Všenor a u železničních 
zastávek Všenory a Černošice-Mokropsy jsme 
rozmístili truhlíky s květinami, starali se 
o ně a doplňovali nové kousky za ty, které si 
neznámí obdivovatelé odnesli domů. 
V listopadu jsme na všenorské zastávce 
vyměnili květiny za zimní výzdobu.

Společně pro radost

Když to epidemiologická situace dovolila, uspořádali jsme několik 
společných setkání – zorganizovali jsme v červnu jednodenní kavárnu 

na všenorském nádraží, každou instalaci truhlíků s květinami jsme 
zakončili skleničkou vína a malým občerstvením na místě. Na podzim 

jsme na Kovárně zorganizovali zdobení adventních 
věnců a před Vánocemi společné setkání a zpívání u všenorského 

Glorietu.
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Naše projekty

1/ Květinová guerilla

Máte-li ve svém okolí veřejné místo, kterému by slušely 

květiny, a jste ochotní je občas zalít a dohlédnout na ně, 

určitě nám dejte vědět: 

https://www.facebook.com/najednevlne/posts/145884

5934469009
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2/ Voda v krajině

Už za pár dní nás čeká školení organizované 
spolkem Živá voda, který se zabývá zadržováním 
vody v krajině, zmírňováním následků sucha či 
naopak přívalových dešťů a celkově lepší péčí 
o krajinu. O získané poznatky se rádi podělíme 
s dalšími zájemci na dolní Berounce. První setkání 
za tímto účelem je plánováno na sobotu 
12. června. Více o tématu zde: 
https://zivavoda.biz/o-nas/

3/ Průzkumy veřejného mínění

Už loni jsme se pustili do hledání příležitostí 
(i hrozeb) pro rozvoj našeho regionu, abych mohli 
činnost spolku zaměřit na ta nejpotřebnější místa. 
Nyní jsme na tyto účely získaly trochu prostředků
navíc (děkujeme Nadaci Via), pustíme se tedy do 
detailnějšího sběru dat, abychom se věcem dostali 
hlouběji pod kůži. Nelekněte se, pokud i vás 
oslovíme s všetečnými dotazy, jak se vám na 
Berounce žije:) Naše zjištění zpřístupníme i dalším 
zájemcům z okolí, aby s nimi mohli dle libosti 
pracovat.
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5/ Veřejná prostranství

Zkraje roku jsme měli nadosah grant na zvelebení 

plácku u všenorské prodejny COOP. Nakonec 

jsme v silné konkurenci neuspěli, ještě se k tomu 

nápadu ale vrátíme. Předpokládáme dokončení 

prací na zahradě Růžové školky. V podzimním 

termínu také počítáme s pokračováním úklidů

veřejných prostranství nebo černých skládek.

4/ Komunální volby už za rok

Už loni jsme udělali několik malých kroků, 
abychom zvýšili zájem šikovných lidí o práci 
v místních zastupitelstvech. Nebyli jsme 
v tom příliš úspěšní, ale několik lidí 
se přece jen začalo na tuto možnost 
připravovat: vzdělávají se 
pod přímým vedením 
zkušených starostů
a dalších lidí z praxe. 

Další vzdělávací aktivity 
plánujeme pro omezený 
počet lidí i v letošním roce. 

Pokud o aktivní účasti 
v místních volbách 
uvažujete, kdykoliv se na nás obraťte, 
pokusíme se pomoci. Dík i v tomto případě
patří Nadaci Via, která tyto aktivity cíleně
podporuje v rámci svého programu 
„Nebojme se komunální politiky“.
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Poděkování

Děkujeme všem, kteří činnost našeho spolku jakkoliv podpořili, zúčastnili se našich akcí nebo nám 

s něčím pomohli. Děkujeme členům za jejich aktivitu a nápady. A těšíme se na další společné akce, díky 

nimž se nám bude na dolní Berounce lépe žít a budeme se zde cítit více jako doma.
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Kontakty

Na jedné vlně, z.s.

Na Kobylce 580, 252 31 Všenory

najednevlne.kontakt@gmail.com
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